## 國立中山大學「機械與機電工程學系」五學年學、碩士學位要點

National Sun Yat-sen University Department of Mechanical and Electro-Mechanical Engineering Guidelines for the Five-Year Bachelor's and Master's Degree System

101年3月19日第131次教務會議修正通過 Approved by the 131th Academic Affairs Council Meeting, March 15, 2012 102年12月17日第138次教務會議修正通過 Approved by the 138th Academic Affairs Council Meeting, December 17, 2013 103年6月25日第102-13系務會議修訂通過 Approved by the 102-13th Department Council Meeting, June 25, 2014 103年12月18日第142次教務會議修正通過 Approved by the 142th Academic Affairs Council Meeting, December 18, 2014 105年1月21日第104-6系務會議修正通過 Approved by the 104-6th Department Council Meeting, December 17, 2016 105年12月12日150次教務會議修正通過 Approved by the 150th Academic Affairs Council Meeting, December 12, 2016 110年12月28日第170次教務會議修正通過 Approved by the 170th Academic Affairs Council Meeting, December 28, 2021 111年12月5日第174次教務會議修正通過 Approved by the 174th Academic Affairs Council Meeting, December 5, 2022

- 一、本要點依據國立中山大學五學年學、碩士學位辦法訂定之。
- 1. The Guidelines were formulated by the *Regulations for Bachelor's Students Pursuing a Master's Degree in Five Years*.
- 二、凡本校理、工學院學士班學生,修業滿五學期,表現優異,具研究潛力者,得於三年級下學期或四年級上學期,依行事曆規定時間,向本系提出申請。
- 2. All bachelor's degree students in the School of Science and Engineering of our school who have studied for five semesters, have outstanding performance, and have research potential can apply to this department in the second semester of their third year or the first semester of their fourth year according to the time specified in the calendar.
- 三、本系接獲申請後,由系主任召集本系助理教授(含)以上師資組成甄選委員會,共同 參與審查。
- 3. After the department receives the application, the department chair will convene a selection committee composed of assistant professors (including assistant professors) and above to jointly participate in the review.
- 四、 審查方式為資料審查,按總分高低順序錄取。
- 4. The review method is document review, and admission will be based on the order of total score.
- 五、錄取之學生可不分組別立即由本系助理教授(含)以上教師擔任指導教授。
- 5. Admitted students can be immediately assigned to assistant professors or above by the department's faculty advisor regardless of their grouping.
- 六、申請學生附繳資料:
  - 1、大學歷年成績單及學業成績總名次,並加註排名。
  - 2、讀書計畫。

- 3、研究報告或其他有助於審查之資料。
- 6. Additional information for student applicants:
- a. University transcripts and total academic performance rankings over the years, with ranking added.
- b. Reading plan.
- c. Research reports or other information helpful for review.
- 七、取得本系碩士班預備研究生資格者,必須於規定修業年限內(不含延長修業)取得 學士學位,並於畢業當年度參加本系之碩士班甄試或考試,經錄取後,始正式取得本 系碩士班研究生資格。
- 7. Those who obtain the preparatory postgraduate qualifications for the master's program of this department must obtain a bachelor's degree within the prescribed period of study (excluding extension of study), and participate in the selection examination or examination for the master's program of the department in the year of graduation. Only after being admitted can they officially obtain this degree. Department master's degree graduate qualifications.
- 八、該生若無法於規定修業年限內取得學士學位,本系將取消該生之研究生之資格。
- 8. If the student is unable to obtain a bachelor's degree within the prescribed period of study, the department will cancel the student's graduate qualifications.
- 九、大學期間選修之研究所課程,可申請抵免碩士班研究生應修學分數。但選修之研究 所課程若已計入大學部畢業學分數內,則不得再申請抵免碩士班學分數。
- 9. For graduate courses taken during college, students can apply for exemption of credits required for master's degree courses. However, if the elective graduate courses have been included in the undergraduate graduation credits, you are not allowed to apply for exemption from the master's degree credits.
- 十、本要點經系務會議,教務會議通過,經校長核定後實施,修正時亦同。
- 10. The Guidelines is approved by the Department Council Meeting and the Academic Affairs Council Meeting, and will be implemented after approval by the principal. The same applies to revisions.